
Rada Gminy w Miedzianej Górze 
Radni-Sesja 

 

 Protokół nr XLV/2022  
z sesji z dnia 17 maja 2022 r.  

 
Obrady rozpoczęto 17 maja 2022 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 18:57 tego samego 
dnia. Obrady odbyły się na sali konferencyjnej w Urzędzie Gminy Miedziana Góra.  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 
1. Marcin Karczewski 
2. Sławomir Kozieł 
3. Rafał Micigolski 
4. Zdzisław Moćko 
5. Bożena Modrzejewska 
6. Marek Podsiadło 
7. Jan Reczyński 
8. Dariusz Siwek 
9. Bogusław Sobczyk 
10. Wiesław Tokar 
11. Jarosław Wałek 
12. Rafał Wiórek 
13. Łukasz Woźniak 
14. Bożena Wychowaniec 
15. Anna Zapała-Śledź 
 
Link do nagrania: https://www.youtube.com/watch?v=4tJKULwqo4g&t=18s 
 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – otworzył XLV sesje Rady Gminy oraz przywitał 
wszystkich obecnych. 
 
2. Stwierdzenie kworum. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski stwierdził, że na sesji obecnych jest 15 radnych i Rada 
Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Raport obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Lista obecności sołtysów oraz osób 
biorących w sesji stanowią załącznik nr 2 i nr 3. 

3. Wybór sekretarza obrad.  

Zgodnie z przyjętą zasadą (alfabetyczna kolejność) sekretarzem dzisiejszych obrad jest 
radny Wiesław Tokar, którzy wyraził zgodę.  



4. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Brak uwag.  
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad..  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, 
Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
 

Porządek obrad zostaje przyjęty.  

5. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XLIII/2022 z dnia 31 marca 2022 r. 
 
Radny Jarosław Wałek – mówi, że protokół jest niepełny i nie zawiera jednej podstawowej 
rzeczy. Dodaje, że na sesji 31 marca został pomówiony przez wójta o „jakiś wyrokach 
sądowych i od wojewody”. Poprosił o przedstawienie dokumentów lub znalezienie innego 
rozwiązania, ani nie ma dokumentów ani nie ma innego rozwiązania. „W związku 
z powyższym - ten protokół ma stanowić postawę jako dokument w przypadku mojej decyzji 
o skierowaniu sprawy na właściwą drogę w celu wyegzekwowania tematu pomówienia, 
ewidentnego publicznego pomówienia, wójt pomówił mnie publicznie” .W protokole brak 
tego zapisu, brak stwierdzeń. Jest nagranie i protokół – może stanowić dowód.  

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – mówi, że w związku iż radny zgłosił iż protokół jest 
niepełny oraz w zw. art. 85 Statutu Gminy ogłasza 5 minut przerwy.  

Po przewie  - po zasięgnięciu opinii sekretarza obrad sesji oraz protokolanta uwaga zostanie 
uwzględniona w protokole gdyż taka sytuacja miała miejsce.  

 Poprawka do protokołu wniesiona przez radnego Jarosława Wałka przed XLV Sesją Rady 
Gminy w dniu 17 maja 2022 r.  

Godzina: 15:06 Radny Jarosław Wałek – „Myślę, że to będzie ostatnie w tym momencie z mojej 
strony i ze strony wójta, który przed chwilą mnie pomówił. Proszę o wyroki sądu i decyzje wojewody, 
które dotyczą mojej osoby podobno, w sprawie braku znajomości zagadnień budżetowych. Dokładnie 
powtarzam słowa. To jest jedno. Jest drugie wyjście i znasz je wójcie i radzę wykonać teraz. 
Dziękuję.”  

Odniesienie do słów Wójta Gminy Damiana Sławskiego „Panie radny, myślę, że Pańska znajomość 
mechanizmów finansowych, znajomość budżetu już nieraz, że tak powiem została potwierdzona przez 
sądy, czy też wojewodę, o czym już wszyscy wiemy.” (godz. 15:03) 

Brak więcej uwag.  



Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z sesji Nr XLIII/2022 z dnia 31 marca 2022 r. po wniesionej poprawce. 
Wyniki głosowania 
ZA 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, 
Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
 

Protokół Nr XLIII/2022 zostaje przyjęty.  

 
6. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XLIV/2022 z dnia 28 kwietnia 2022 r. 
 
Brak uwag.  
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z sesji Nr XLIV/2022 z dnia 28 kwietnia 2022 r..  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, 
Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
 
Protokół nr XLIV/2022 zostaje przyjęty.  

 
7. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
 
 
Kier. GOSP Maciej Strzelecki przedstawia Ocenę zasobów pomocy społecznej. Dokument 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Brak pytań.  

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 
 
Skarbnik Justyna Błaszczyk – omawia projekt uchwały oraz odpowiada na pojawiające się 
pytania:  
Radny Dariusz Siwek – pyta odnośnie działu 900 rozdziału 90002 §4300 (zmiana dotyczy 
630 tysięcy zł.). Porusza temat aneksowania umowy oraz zapotrzebowania na środki, 
wysokości umowy na odbiór odpadów komunalnych.  
Radny Jarosław Wałek – odnosi się do roszady pomiędzy „zakupem gruntów pod drogi 
i zdjęciem z wykonania nieruchomości związanej z gospodarką komunalna”. Dzisiaj się 
dowiaduje, że są to odszkodowania, na które są już decyzje. Jak był tworzony budżet -  



sprawy odszkodowań były zdejmowane. Dotyczyło to terenów leśnych, czy to jest to, czy to 
jest coś innego?  Z czego zdejmowane jest dokładnie 90 tys. działu z gospodarki komunalnej? 
Wójt Gminy Damian Sławski – odpowiada, że 90 tys. zł zabezpieczone w budżecie są to 
odszkodowania na wywłaszczenia drogi ul. Kamienna msc. Miedziana Góra. Rozwija temat 
odszkodowań.  
Radny Zdzisław Moćko – zabiera głosu w temacie zakupu działki pod przepompownie na 
Światełku, na którą nie było pieniędzy, a teraz z tej kwoty zdejmujemy, skąd się to wzięło?  
Wójt Gminy Damian Sławski – na tym dziale rozdziale i paragrafie są zabezpieczone środki 
na wszystkie zakupy na poczet tych inwestycji, zdjęcie z tego paragrafu w żaden sposób nie 
uniemożliwi nam kolejnych zakupów na poczet inwencji wodno-kanalizacyjnych.  
Mówi, że zdecydowana większość odszkodowań będzie wypłacona. Porusza temat 
odszkodowań na ul. Leśnej, ws. rozmów z Lasami Państwowymi.  
Radna Bożena Modrzejewska – Jeśli zdejmiemy 90 tys. zł z rozdziału 90001 to wystarczy 
nam na zakup działki pod przepompownie na Światełku? (Wójt Gminy - żadnego zagrożenia 
nie ma)  zabiera głosu w sprawie rozmowy z Lasami Państwowymi dot. ul. Leśnej, było 
zgłoszenie żeby prowadzić rozmowy przed rozpoczęciem inwestycji. (Wójt Gminy rozwija 
temat rozmów ws. odszkodowań)  
Radny Zdzisław Moćko – odnosi się w sprawie korzystania z drogi ul. Radosna przez Lasy 
Państwowe, prowadzenia rozmów. Niedługo rozpocznie się inwestycja z tytułu „dojazdu do 
pól”.  

Głosu w temacie rozmów z Lasami Państwowymi zabiera radna Bożena 
Modrzejewska, Wójt Gminy Damian Sławski.  
Radny Łukasz Woźniak – mówi, że była droga alternatywna podczas zgłaszania w naborze 
„drogi dojazdowej do pól” - ul. Podkościele. Można było ją wykonać bez rozmów z Lasami 
Państwowymi, podjęliśmy inną decyzję a teraz się zastanawiamy czy jest ona słuszna.  
Radna Anna Zapała – Śledź – zabiera głos w sprawie  
1) przesunięcia środków wykonania opracowań geodezyjnych, jakie opracowania geodezyjne 
i z czego te 17 tys.zł jest ściągnięte? (Wójt Gminy – został przedłożony wniosek z ref . 
IGPOS, zdjęcie tych środków na poczet innych paragrafów w żaden sposób nie zachwieje 
inwestycji, nie są to konkretne grunty).  
2) wykaszania poboczy  i rowów – czy koszty wzrosły czy wykaszanie będzie trzeci raz? 
(Wójt Gminy – zwiększenie środków na poczet tej umowy – widzimy jakie są ceny na stacji 
paliw, te usługi są świadczone samochodami) 
3) przypomina, że są zabezpieczone środki na rowy ul. Świętego Jana, mieszkańcy proszą; 
Radny Jarosław Wałek – przy objeździe dróg z komisją inwestycji, były rozmowy i wójt 
potwierdził, że trzeba będzie rozmawiać z Lasami Państwowymi, aby uszkodzenia 
naprawiono. To jest pilny temat i nie możemy go pominąć, nie możemy czekać.  
Zwraca się do radnego Łukasza Woźniaka – jeżeli jest coś tragiczne i wymaga udrożnienia – 
tak jak z ul. Radosną chodziło o udrożnienie związane z działaniami wykonawczymi na innej 
drodze aby umożliwić przejazd tamtędy w trakcie wykonywania robót drogowych na ul. 
Uroczej. Proszę patrzeć szeroko, to jest droga gminna, a nie leśna. Porusza kwestię ścigania 
transportowców – sprawa nie od ręki.  
Radny Łukasz Woźniak – mówi, że odniósł się do tego bo była też druga droga,  ul. 
Podkościele, która nie została wybrana 
 
Brak więcej pytań.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
 



Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok..  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, 
Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
 
Uchwała zostaje podjęta.  

Uchwała nr XLV/307/2022 wraz z załącznikami stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej 
w miejscowości Ćmińsk. 
 

Brak pytań. Uchwała została omówiona na komisji.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w 
miejscowości Ćmińsk..  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, 
Wiesław Tokar, Jarosław Wałek 
Głosowano w sprawie:, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna 
Zapała-Śledź 
 

Uchwała zostaje podjęta.  

Uchwała nr XLV/308/2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usługi polegającej na zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. 
 

Prezes ZGK Sylwester Dudek – omawia projekt uchwały, uchwała ta wynika z różnic 
wysokości taryfy na zaopatrzenie w wodę i odprowadzenie ścieków dla mieszkańców, do 
których dostarczana jest woda z Wodociągów Kieleckich, które 28 maja zmieniają taryfę 
zgodnie z decyzją Wód Polskich: wodę  z 3,94 zł do 4,09 zł i ścieki z 5,75 zł do 6 zł.  

Brak pytań.  



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usługi polegającej na zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków..  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, 
Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
 

Uchwała zostaje podjęta.  

Uchwała nr XLV/309/2022 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Miedziana Góra. 
 
Radny Jarosław Wałek mówi, że temat tej uchwały ciągnie się długo,  na komisjach ustalono 
konkretne zapisy, które zostały zmienione w projekcie tej uchwały. W związku z powyższym 
zgłasza wniosek formalny o wykreślenie w każdym § i punkcie słów „nie rzadziej niż”. 
Wniosek formalny: w rozdziale 4 w §8 od ust.1 pkt 1 do pkt 4 podpunkt b) skreślić „nie 
rzadziej niż” 

Radca prawny Krzysztof Włodarczyk – mówi, że wniosek może być głosowany raz (nie ma 
konieczności głosowania każdego ust. osobno), poprawka musi być precyzyjnie określona.  

Wójt Gminy Damian Sławski – słowo „nie rzadziej” zostało zaproponowane z dwóch 
względów 
1) aby ten regulamin był w zgodności z postępowaniem przetargowym. I tak słowo „nie 
rzadziej’ ingeruje ale w mniejszym zakresie  
2) cały czas aneks z wykonawcą będzie wymagał zgody dwóch stron. My taką zmianę 
zaproponujemy, ale w momencie kiedy wykonawca takiej zgody nie wyrazi będziemy musieli 
zmieniać ten regulamin.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
w rozdziale 4 w §8 od ust.1 pkt 1 do pkt 4 podpunkt b) skreślić "nie rzadziej niż". .  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Bożena 
Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Jan Reczyński, Bogusław Sobczyk, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak 
 
Wniosek formalny został przyjęty.  



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło - mówi, że jest zadowolony że taki 
regulamin powstał, ale chciały aby te zapisy nie były martwe, bo nikt z nas nie wie kto będzie 
egzekwował przepisy i na jakich zasadach.  

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski ogłasza 5 minut przerwy.  

Po przerwie zostaje stwierdzone kworum, na sali obecnych jest 15 radnych. Wita po przerwie 
Radną Powiatu Małgorzatę Popiel.  

Brak więcej pytań.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Miedziana Góra po wprowadzonych zmianach. .  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (12)Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Wiesław Tokar, Jarosław 
Wałek, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Bogusław Sobczyk, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak 

Uchwała zostaje podjęta.  
 
Uchwała nr XLV/310/2022 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę. 
 
Radny Jarosław Wałek – mówi, że ta uchwała jest zbieżna z poprzednią, w związku 
z powyższym zgłasza wniosek formalny – skreślić słowa „nie rzadziej niż” w §2 ust. 1 pkt 1 
do pkt 4 podpunkt b) 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
w §2 ust. 1 pkt 1 do pkt 4 podpunkt b) skreślić "nie rzadziej niż". .  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10)Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Jarosław Wałek, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
PRZECIW (2) Jan Reczyński, Wiesław Tokar 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Bogusław Sobczyk, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak 
 
Wniosek formalny zostaje przyjęty.  



Przewodniczący Rady ogłasza 5 minut przerwy. Po przerwie zostaje stwierdzone kworum, na 
sali obecnych jest 15 radnych.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę..  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10) Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Jarosław Wałek, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
PRZECIW (1) Wiesław Tokar 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Jan Reczyński, Bogusław Sobczyk, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak 
 

Uchwała zostaje przyjęta.  

Uchwała nr XLV/311/2022 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty 
właścicieli nieruchomości kompostujących bioodpady stanowiącej odpady komunalne 
w kompostowniku przydomowym. 
 
Radny Dariusz Siwek – jakie działania podjedliśmy my, aby ta stawka była jak najmniejsza? 
Można zauważyć, że w części gmin stawki zostały utrzymane. Kwestia zbilansowania całej 
kwoty z przetargu. Podkreśla, że radni podejmują kroki aby częstotliwość wywozu była 
2 razy, a nie 3 razy aby zmniejszyć stawkę.  
Wójt Gminy Damian Sławski – prosi o doprecyzowanie i wskazanie samorządów, w których 
stawki zostały zachowane oraz czy te stawki obowiązujące w tych samorządach to taryfa, 
którą w 100 % pokrywa wartość umowy i kosztów obsługi, czy ta umowa jest zasilana z 
budżetu gminy. 

Szersza wymiana zdań w powyższym temacie.  
Wójt Gminy Damian Sławski – odpowiada na pytanie, co zrobiono w celu aby stawka była 
jak najmniejsza, że kontrolowana jest waga/tonaż -  jako jeden z pierwszych samorządów 
podpisaliśmy porozumienie na podstawie którego nieodpłatnie korzystaliśmy z wagi na 
kopalni - każdorazowo samochody były ważone przy wjeździe i wyjeździe. Kolejnym 
krokiem było wybudowanie takiej wagi. Ponadto system BDO daje możliwość kontrolowania 
GPS samochodów, daje to gwarancje, że samochody poruszają się na terenie tylko naszej 
gminy. Ponadto wskazane zostało w postępowaniu, że jeżeli wykonawca odbiera odpady od 
prywatnych przedsiębiorców jest wymóg aby odbierane one były w innych dniach. Aby mieć 
pewność, że nie są one wliczane w nasz koszt. Ponadto są kontrole, zgodnie z deklaracjami  - 
czy mieszkaniec, który zgłosił, że ma kompostownik te odpady oddaje. Sprawdzamy tez 
system deklaracji aby ten system uszczelnić oraz zużycie wody. Ponad to edukacja przez 
gazetkę, ulotki, przez aplikację BLISKO. Rozwija temat – jest to szereg działań.  



Radny Dariusz Siwek – porusza kwestię kontroli wykonawcy przez gminę; dodatkowych 
opłat za frakcje.  

Na pytanie odpowiedzi udziela Wójt Gminy Damian Sławski.  
Radna Anna Zapała-Śledź – kiedy ostatnio była sprawdzana waga, czy jest sporządzany 
protokół z odczytu wagi? Czy zauważono jakieś nieprawidłowości? Przytacza przykład innej 
gminy.  
Wójt Gminy Damian Sławski  – system wagowy jest skonstruowany tak, że jest to system 
elektroniczny. Pracownicy weryfikują to. Nie było sytuacji, że samochód rano wjechał i był 
załadowany. Te decyzje, które zostały podjęte sprawiły, że takie sytuacji nie mają miejsca.  
Nie jednokrotnie są też kontrole jazdy za śmieciarką, aby sprawdzić czy odpady prawidłowo 
są odbierane.  
Radny Bogusław Sobczyk – zwraca uwagę, że koszty zwiększone są przeniesione gminę i na 
5 tysięcy mieszkańców, którzy nie kompostują odpadów. Natomiast mieszkańcy którzy 
deklarują kompostowanie nie ponoszą żadnych kosztów zwiększenia wywozów. Różnica 4 zł 
może wychodzić z kalkulacji. Zwraca uwagę na mieszkańców, którzy nie mają 
kompostowników ale mają popiół, który podnosi tonaż i opłaty za odpady. Wprowadzona 
ulga 4 zł, spowoduje, że za parę miesięcy wzrośnie ilość deklaracji mieszkańców, którzy 
kompostują, co spowoduje mniejsze wpływy do budżetu gminy. Różnica powinna być 
mniejsza.  
Radna Anna Zapała-Śledź – zgadza się że popiół też dużo waży i powinny być ulgi dla tych 
którzy nie oddają popiołu.  
Radna Bożena Modrzejewska – zauważa, że temat ten był już omawiany wielokrotnie, ale nie 
można tego zrobić. Jeżeli się zmniejszy liczba osób, które nie będą miały zadeklarowanego 
kompostownika to tylko dla nas na plus bo będzie mniejszy tonaż i mniejsze koszty. Mówi, że 
jeżeli jest 1 zł różnicy jak w tym momencie to nie opłaca się iść do kompostownika.  
Wójt Gminy Damian Sławski – zwraca uwagę na szerszy kontekst tego problemu. Musimy 
mieć świadomość, że jest to problem, który nie dotyczy tylko gminy Miedziana Góra, 
powiatu kieleckiego czy też województwa świętokrzyskiego ale jest obecny w całej Polsce. 
Jest to problem systemowy. Jest wiele zagadnień, które z najniższego szczebla 
samorządowego nie jesteśmy w stanie rozwiązać. Zwraca uwagę na rejonizację powstawania 
przedsiębiorstw zajmujących się gospodarką odpadami komunalnymi. Rozszerza temat. 
Chcemy wypracować jakieś rozwiązanie aby ta usługa była świadczona na wysokim 
poziomie.  
Radny Dariusz Siwek – odnosi się do wypowiedzi radnego Bogusława Sobczyka do 
„widełek” między kompostowaniem, a nie kompostowaniem. Mamy nadzieję, że ilość tonażu 
będzie mniejsza.  
Radny Bogusław Sobczyk – mówi, że wzrosły ceny odpadów i wzrosły ceny popiołu za co 
zapłaci gmina i 50 % mieszkańców którzy nie kompostują. Proponuje zrobić mniejszą różnice 
ulgi.  
Radny Jarosław Wałek – mówi, że poprzednicy mają rację za wyjątkiem radnego Bogusława 
Sobczyka, który według niego patrzy tylko na jedno – zależało nam na tym aby liczba 
kompostujących wzrosła aby zmniejszył się tonaż oddawanych odpadów. Mówi, że 
dokonaliśmy pewnej analizy, z której wynikła różnica 5 zł. Ustalono, że pozostanie 4 zł. 
Ustawodawca nie przewidział popiołu. Rozwija myśl. Mówi, że popiół jest pokrywany ze 
środków wszystkich mieszkańców. Zależało nam aby w ubiegłym roku zmienić uchwały, 
gdzie podstawowym warunkiem były koszty transportu. Podstawowym warunkiem aby 
zmniejszyć koszty jest spowodowanie i wykonanie wszystkich działań aby odbiór i dostawę 
przejął nasz ZGK. Sprawa poruszana od 2019 r. Postęp do tego roku to 1%. Rozwija temat.  
 
Brak więcej pytań.  



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk – odczytuje projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 5 min. przerwy w związku z problemami technicznymi.  
Po przerwie następuje stwierdzenie kworum. Sale obrad opuścił radny Marcin Karczewski.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty właścicieli 
nieruchomości kompostujących bioodpady stanowiącej odpady komunalne w kompostowniku 
przydomowym..  
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (8) Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska, Marek 
Podsiadło, Dariusz Siwek, Jarosław Wałek, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)Jan Reczyński, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, 
Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec 
NIEOBECNI (1) Marcin Karczewski 
 
Uchwała zostaje podjęta.  

Uchwała nr XLV/312/2022 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Miedziana Góra w 
2022 roku. 
 
Sekretarz  Gminy Wioletta Balicka omawia projekt uchwały. Mówi, że zostało wszczęte 
postępowanie nadzorcze przez Wojewodę Świętokrzyskiego, który miał zastrzeżenie do §5, 
który mówił  że uchwała wchodzi w życie w terminie 14 dni od opublikowania w Dzienniku 
Urzędowym jako akt prawa miejscowego. Niestety wojewoda w ustawowym terminie nie 
wydał rozstrzygnięcia, uchwała nie została opublikowana wiec nie weszła w życie, dlatego 
więc zachodzi konieczność podjęcia jej jeszcze raz.  
Radca prawny Krzysztof Włodarczyk mówi, że nie ma przeciwwskazań do podjęcia uchwały 
z mocą wsteczną. Dodaje, że nie jest to najczęściej kwestionowane. Nie da się przewidzieć 
czy zostanie to zakwestionowane w przyszłości. Ta uchwała została zawieszona w niebycie 
prawnym.  
Radna Bożena Modrzejewska – pyta – co to zmienia, czy 14 czy 7 dni ?  
Radca prawny Krzysztof Włodarczyk termin wejścia nie ma znaczenia, wojewoda 
zakwestionował, że uchwała nie stanowi aktu prawa miejscowego i nie powinna być 
publikowana w Dz.U. Zwraca uwagę na interpretacje urzędów. Rozwija temat.  
Wójt Gminy Damian Sławski – zwraca uwagę, że tydzień lub dwa tygodnie inna uchwała 
z innej gminy z powiatu kieleckiego w takiej samej formie została opublikowana.  
 
Brak więcej pytań.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło – odczytuje projekt uchwały.  
 



Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Miedziana Góra w 2022 roku..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska, Marek 
Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Jarosław 
Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1)Marcin Karczewski 
 

Uchwała zostaje podjęta.  

Uchwała nr XLV/313/2022 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości. 
 

Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk – odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska, Marek 
Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Jarosław 
Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Marcin Karczewski 
 

Uchwała zostaje podjęta.  
 
Uchwała nr XLV/314/2022 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Statucie Gminy Miedziana Góra. 
 
Brak pytań.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło – odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Statucie Gminy Miedziana Góra..  
Wyniki głosowania    
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska, Marek 



Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Jarosław 
Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
NIEOBECNI (1) Marcin Karczewski 
 

Uchwała zostaje podjęta.  

Uchwała nr XLV/315/2022 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
17. Sprawy różne. Brak spraw różnych.  

18. Przyjęcie od radnych interpelacji na piśmie. 
Interpelacje  dot. stanowiska zastępcy wójta złożył Przewodniczący Rady Gminy Rafał 
Micigolski, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 
19. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności za okres między sesjami.  
 
Wójt Gminy Damian Sławski przedstawia sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu.  
 
20. Zapytania i wolne wnioski. 
 

Przewodniczący Rady Gminy przed pytaniami dot. sprawozdania wójta oddaje głos radnej 
powiatu Małgorzacie Popiel.  

Radna Powiatu Małgorzata Popiel – zabiera głosu ws. umowy na wywóz śmieci; dziękuje 
radnym za szczegółowe rozważenie czy istnieje możliwość zmniejszenia kosztów. Porusza 
kwestię kontroli wykonawcy, odczytów wagi w systemie.  
Zwraca się do Wójta z prośbą o wyjaśnienie kwestii związanej z formą prawną 
funkcjonowania Samorządowego Ośrodka Zdrowia oraz zorganizowanie posiedzenia Rady 
Społecznej.  
Odpowiedzi udziela Wójt Gminy Damian Sławski.  
 

Wójt Gminy Damian Sławski udziela odpowiedzi na pojawiające się pytania.  

Radny Dariusz Siwek – zabiera głos w sprawie: 
1) rozbudowy kanalizacji i przebudowy wodociągu – etap V, zad. 3 i 5.  
2) umowy z Komendą Miejską Policji w Kielcach na rekompensatę za służbę 

ponadnormatywną; prosi aby obecność policji w letnich miesiącach przy giełdzie była 
cotygodniowa.  

 
Radna Bożena Modrzejewska – pyta w sprawie  
1) odbytej narady dot. rozbudowy kanalizacji i przebudowy wodociągu etap V, zad. 3 i 5 – a  gdzie 
zadanie 4? Czy mamy zamiar złożyć wniosek do Polskiego Ładu o realizację tego odcinka? 
2)porusza kwestię kierowania ruchem przez policję podczas trwania giełdy;  zauważa, że jeśli ludzie 
sami włączają się do ruchu idzie to „płynniej”; 
3)podpisanej umowy z  Wojewodą Świętokrzyskim na dofinansowanie do kształcenia 
młodocianych pracowników;  



4)podpisania umowy ze Starostwem Powiatowym w Kielcach na dotację do sadzonek i drzew 
miododajnych; czy jest możliwość dosadzenia w Ćmińsku drzew miododajnych?  
 
Radny Łukasz Woźniak – pyta o:  
1) podpisaną umowę z firmą Ne-trix; porusza kwestię światłowodów na ul. Źródlanej; czy gmina 

może wystąpić do wykonawcy o wstawienie jednego brakującego słupa?  
2) Podpisaną umowę z firmą Z firmą PPB EKO na demontaż, transport i unieszkodliwianie 

azbestu; czy wiadomo kiedy będą wstępne terminy odbierania azbestu od mieszkańców? 
3) Prośba od mieszkańców dot. utwardzenia pobocza na rondzie przy ul. Maciejówka. Od strony 

Kielc znajduje się spora wyrwa na poboczu; problem był już zgłaszany – nastąpiło uzupełnienie 
kamieniem, co nie spełniło swojego wymagania. Czy można wystąpić do GDDKiA aby pobocze 
to było utwardzone kostką?  

 
Radna Bożena Modrzejewska – odnosi się do tematu wykonania światłowodów na ul. 
Źródlanej -  posadowienie słupa niekoniecznie zgodne z wolą właściciela; światłowód póki co 
tylko powieszony na 4 słupach postawionych przez gminę z funduszu sołeckiego, trzeba 
znaleźć jakieś rozwiązanie.  

Radna Anna Zapała- Śledź –  
1) zwraca się -  aby podczas pisania pisma ws. zabezpieczenia pobocza na rondzie przy ul. 

Maciejówka zwrócić uwagę przy okazji na wykonanie brakującego chodnika od ronda do 
istniejącego chodnika; mieszkańcy często zwracają uwagę w tej kwestii.  

 
Radny Jarosław Wałek –  
1) nie usłyszał, że była rozmowa z powiatem ws. przejścia dla pieszych w msc. Tumlin-

Wykień; była prośba o przesunięcie lokalizacji.  
2) pyta o wykonanie bramy wjazdowej w OSP Bobrza; czy jest to brama do budynku czy 

w ogrodzeniu?  
3) pyta o koszty związane z wykonaniem Przewodnika po Gminie Miedziana Góra; porusza 

kwestię wygórowanych kosztów, „38 tys. zł przy szukaniu każdego grosza to trochę za 
dużo, trzeba rozważać wydawanie środków finansowych”.  

 
Radny Zdzisław Moćko –  
1) porusza kwestę, że  dostał pismo z ref. IGPOS ws. uzupełnienia dróg kruszywem; po co 

był objazd dróg skoro część z tych dróg nie zostało uwzględnione, po co ustalamy 
i jeździmy?  

2) pyta – czy gmina złożyła wniosek na przejście na ul. Maciejówka, z tego co wie ukazało 
się dofinansowanie   

3) Porusza sprawę wzrostu kosztów wykonania inwestycji (rowu) na ul. Wyrowce 
4) Jakie są koszty oświetlenia placu zabaw w Miedzianej Górze, ul. Herby – jeden słup obok 

drugiego w odległości 30 cm.  
 
Radna Anna Zapała-Śledź –  
1) odnosi się do wypowiedzi dot. wykonania przejścia dla pieszych na ul. Maciejówka. 

Mówi, że można było dostać 85 % dofinansowania, nadmienia, że przesyłała namiar na 
e meila. Rozumie że wniosek nie został zgłoszony? Pieniądze w budżecie są 
zabezpieczone.  

 
Radna Bożena Modrzejewska –zabiera głos w sprawie budowy rowu na ul. Wyrowce,  
 
 



Radna Anna Zapała-Śledź –  
1) do kiedy będzie zamknięty plac zabaw w Miedzianej Górze, oraz z jakiego powodu jest 

on zamknięty?  
2) oświetlenie ul. Maciejówka – obawia się o tą inwestycję – kiedy jest planowany przetarg?  
3) brak tablic i rozkładu jazdy na nowych przystankach ul. Maciejówka.  
4) Przypomina o wykonaniu rowów na ul. Świętego Jana,  
5) Porusza kwestię dopłaty do żłobka, czy wszyscy mieszkańcy dostaną dofinansowanie, kto 

zaproponował kwotę 600 zł, z czego to wynika? Doszły ją słuchy, że radni są przeciwko 
mieszkańcom.  

 
Radny Dariusz Siwek –  
czy gmina uczestniczyła w rozmowach z powiatem w sprawie partycypowania w kosztach 
dot. wykonania przekładki na ul. Tumlińskiej.  
Radna Małgorzata Popiel – dodaje, że składała interpelacje i od dłuższego czasu zabiega 
o poprawę tego chodnika – mieszkańcy zgłaszali to na spotkaniu sołeckim. Chodnik jest 
w złym stanie i musi to zrobić firma zewnętrzna ze względu na stan techniczny. Obecnie 
prowadzone są tam inne działania.  
 
Radny Marek Podsiadło – mówi, że na własne życzenie fundujemy sobie dużo wstydu, 
1) porusza ponownie kwestię porządku na terenie rzeki Sufraganiec, która jest w tej chwili 
„ściekiem”, proponował już abyśmy jako radni dali przykład, nic w tym kierunku nie jest 
zrobione. Podobno jest to pod ochroną. Czy w tym kierunku coś zostało zrobione czy 
czekamy aż całkowicie rzeka zostanie zawalona?  
2) grób po cholerze, nie wiele by to kosztowało aby doprowadzić do lepszego stanu, wstyd 
wobec mieszkańców, którzy patrzą na to jak to się degraduje. Było to poruszane, żadnej 
odpowiedzi nie dostałem i nic nie zostało zrobione. Chciałby usłyszeć konkretnie od pana 
wójta co w tym kierunku zostało zrobione?  
 
Radna Bożena Modrzejewska –  
1) w odniesieniu do kolejności wykonywania dróg z Polskiego Ładu  - informuje, że na ul. 

Jesionowej jest już położona nitka gazociągu, więc ulica ta czeka z utęsknieniem.  
2) Czy są jakieś przymiarki do ogłoszenia przetargu na wykonanie inwestycji na ul. Wykień?  
3) Obawy co do wykonania oświetlenia na terenie naszej gminy, prośba żeby pokłonić się 

i działać w tym kierunku.  
 
Radna Bożena Wychowaniec  
1) co z kanalizacją poza aglomeracją w msc. Przyjmo, czy jest nadzieja – budżet się 

uszczupla.  
2) zwraca uwagę , że ul. Ogrodowa i ul. Lipowa jest w złym stanie, proszę pamiętać aby 

były one doprowadzone do ładu. Parę razy zgłaszała, że były tam doły.  
3) Kwestia dodatkowych środków na kanalizacje z Polskiego Ładu – jakie są zgłoszone 

odcinki, co z ul. Piotrkowską?  
 
Radny Jarosław Wałek – prosi o skserowanie takiego wniosku, było by mniej tłumaczenia. 
Prosi o złożony wniosek.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – pyta o miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego dla sołectwa Kostomłoty Drugie?  
 
 



21. Zakończenie sesji. 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – w związku z wyczerpaniem porządku obrad 
podziękował obecnym oraz zamyka XLV Sesję Rady Gminy.  
 
 
 

Przewodniczący 
Rada Gminy w Miedzianej Górze 

Rafał Micigolski  

  

Sekretarz: Wiesław Tokar  
Przygotował(a): Klaudia Misiewicz 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


